



WILLIAM A. WHITE

1874–1936

HOMETOWN HERO

Born in Virginia to former slaves, **William A. White** came to Nova Scotia in 1899 to study at Acadia University. After graduating, he became a minister at Zion Baptist Church in Truro.

Prior to joining the No. 2 Construction Battalion at Truro in 1917, White was an active voice against racial discrimination in the Canadian Expeditionary Force. He was a trail blazer. During the Great War, he was one of the few Black officers in the Canadian Army, and its only Black Chaplain.

White returned to Halifax after the war, where he became the pastor of Cornwallis Street Baptist Church. He died of cancer in 1936. White is remembered fondly within the African Nova Scotian community as an inspirational and dedicated figure in the fight for racial tolerance and equality.

HÉRO DE CHEZ NOUS

Né en Virginie dans une famille d'esclaves, **William A. White** arrive en Nouvelle-Écosse en 1899 pour étudier à l'Université Acadia. Après l'obtention de son diplôme, il devient ministre du culte de l'église baptiste Zion à Truro.

Avant de s'engager dans le 2^e Bataillon de construction à Truro en 1917, White entreprend de lutter activement contre la discrimination raciale dans le Corps expéditionnaire canadien. Il fera œuvre de pionnier. Durant la Grande Guerre, il est l'un des rares officiers noirs dans l'Armée canadienne, et le seul aumônier noir.

Après la guerre, White retourne à Halifax où il devient pasteur de l'église baptiste de la rue Cornwallis. Il meurt du cancer en 1936. White laisse à la communauté africaine de la Nouvelle-Écosse le souvenir chaleureux d'une figure inspirante et dévouée à la lutte pour la tolérance et l'équité raciales.



Image: White Family Image: Famille White